

ရွှေဘီးယံ

Ak' , mbk&m; zI; t zD



ပြည်တွင်း ၊ ပြည်ပ
လေယာဉ်လက်မှတ်များ
ဝယ်ယူရရှိနိုင်ပါသည်။
Ph : 09 977280210
09 977280220

အဖွဲ့ (၁) ၊ အမှတ် (၁) ၁၅.၁.၂၀၁၉ (အင်္ဂါနေ့)

ဤစာစောင်သည် မွေအိန်ယူဒါန်းခြင်းသာဖြစ်သည်။



ဓာတ်ပုံ - အင်တာနက်

မဟာဗောဓိစေတီတော်

ဂယာဗဟုသုတ

သီရိဓမ္မာသောကမင်းကြီး စတင်တည်ထားကိုးကွယ်ခဲ့၍ ဗုဒ္ဓဘာသာတို့ ဆက်လက်ပြုပြင်ခဲ့သည့် အေဒီ ၅၈၈ ခုနှစ်ရာစုက တရုတ်ရဟန်းတော် ဟူယန်ဆန်း ဖူးတွေ့ခဲ့ရသည့် ပုံစံအတိုင်းဖြစ်သည်။

ဤမဟာဗောဓိစေတီတော်ကို အစွဲပြု၍ ဤဒေသတစ်ဝိုက်ကို ဗုဒ္ဓဂယာဟု ခေါ်ဆိုခြင်းဖြစ်ပါသည်။ ဘုရားဖူးများနှင့် လေ့လာသူပညာရှင်များသည် ဤစေတီတော်ကို တစ်ကြိမ်ဖူးမြင်လိုက်ပါက စိတ်ထဲမှာစွဲမိသွားပြီး ဖူးမြော်၍မဝ၊ နောက်ထပ်အကြိမ်ကြိမ် လာရောက်ဖူးမြော်ကြည့်ရှုလိုကြသည်။ ရန်သူတို့ အကြိမ်ကြိမ် ဖြိုဖျက်သော်လည်း မပြိုမပျက်ဘဲ ကြံ့ကြံ့ခိုင်ခိုင် ရပ်တည်နိုင်သော စေတီတော် ဖြစ်သည်။ ထည်ဝါခန့်ညားလှသည့်အပြင် အနုပညာလက်ရာလည်း မြောက်လှပေသည်။ ဤပုံစံကို မည်မျှလှကြိုက်များသနည်းဆိုလျှင် အိန္ဒိယနိုင်ငံ အနံ့အပြားတွင် မဟာဗောဓိစေတီတော်ပုံ၊ အရွယ်အမျိုးမျိုးတည်ထားကြသည်။ အေဒီ (၁၃) ရာစုနှစ်က မြန်မာနိုင်ငံ ပုဂံပြည်တွင်ပင်လျှင် မဟာဗောဓိပုံတော်စေတီတည်ခဲ့လေသည်။ ယခုလည်း ဤပုံတော်ကို အတုယူတည်ကြဆဲပင်ဖြစ်သည်။ သို့သော်လည်း မူလမဟာဗောဓိစေတီကဲ့သို့ ကျောက်တုံးတို့ဖြင့် မတည်ဆောက်

စာ (၂) ဆို

ဂြိုဟ်သက်အလိုက်
မေတ္တာပွားနည်း
စာ (၂)

ရွှေဘီးယံ
ဘုရားဖူးခိုင်ယာရီ
စာ (၄)

ရွှေဘီးယံ ခရီးသွား
ဆုံမှတ် (အင်တာဗျူး)
စာ (၄)

yhl csi fwh] udl vom}

မွေလက်ဆောင်

ဒေါက်တာစိုးလွင် (မန္တလေး)

မြတ်စွာဘုရားက သတ္တဝါတွေ အားလုံးကို အသိနဲ့ ဒုက္ခဆင်းရဲက လွတ်စေချင်တာပါ။ ဒီတော့ ဒုက္ခဆင်းရဲက လွတ်ဖို့ ဉာဏ်ဖြစ်အောင် တရားအားထုတ်ရတယ်ဆိုတာ ဘာလုပ်တာလဲဆိုတော့ ပညာရပ်တစ်ခုကို သင်တာပါပဲ။ ပညာနဲ့ ဆင်းရဲအားလုံးကို ချုပ်ငြိမ်းစေတာပါ။ ဒါပေမယ့် တရားအားထုတ်တယ်ဆိုတာ ပညာတွေ သင်နေတာလို့ စိတ်ထဲမှာ မပေါ်ဘူး။ လောကမှာ ပညာတတ်တယ်ဆိုရင် ကောင်းတာပဲ။ အားလုံးလည်း လက်ခံတယ်။ ဒါပေမယ့် တရားအားထုတ်တယ်ဆိုရင် ကြိုက်တဲ့သူလည်းရှိ

သလို တချို့ကတရားအားထုတ်တာကို မကြိုက်တဲ့သူလည်းရှိတယ်။ နိုင်ငံခြားသွား ပညာသင်တယ်ဆိုရင် ပိုတောင် အထင်ကြီးတတ်ကြတယ်။ ဒါပေမဲ့ ရိပ်သာသွား တရားအားထုတ်တယ်ဆိုရင် အဲဒီနှစ်ခုက သိပ်မတူတော့ဘူး။ ဘာလို့လဲဆိုရင် သိပ်သနားကို ပညာလို့ ကျွန်တော်တို့ မသိခဲ့ဘူး။ လောကီ အတန်းပညာတွေလည်း အထိုက်အလျောက် သင်ခဲ့ကြတယ်။ ဒါပေမဲ့ မြတ်စွာဘုရားရဲ့ တရားကို တကယ်လေ့လာကြည့်မှ ဝိပဿနာပညာက တကယ်ပညာအစစ်ဆို



ဓာတ်ပုံ - အင်တာနက်

တာ သိသွားတယ်။ ဘာဖြစ်လို့လဲ ဆိုတော့ အရင်က ပညာဆိုတာ ကြားဖူးတာပဲ။ ကျောင်းတွေမှာ စာသင်တာ ပညာသင်တယ်လို့ပဲ သိတာပါ။ သိပ်လည်းမစဉ်းစားမိပါဘူး။ ဒီတော့ ပညာဆိုတာ အမှန်တွေကို ခွဲခြားသိတယ်လို့ဆိုတယ်။ ဒါကြောင့် ပညာတွေတတ်ရင် စာတွေတတ်ရင် အလိမ္မာ စာမှာရှိတယ်ဆိုတော့ မမှိုက်တော့ဘူး။ လောကအဆိုက မှန်ပါတယ်။ ဒါပေမဲ့ လောကဆိုတာ အပေါ်ယံ အသွင် သဏ္ဍာန်တွေပဲ။ သစ်ပင်မှာ အကာနဲ့ အနှစ်ရှိတယ်။ အကာက အပေါ်ယံပါ။ ဒီတော့ လောကဆိုတာ အပေါ်ယံပဲ။ ဒါပေမဲ့ ကျွန်တော်တို့ ဉာဏ်ထဲမှာ အကာနဲ့အနှစ်ကို ခွဲခြားမမြင်နိုင်ခဲ့ဘူး။

စာ (၃) ဆို



ဗုဒ္ဓဂယာဘုရားဖူးခရီးစဉ်

သံတေဂနိယ ငလးဌာန

- ☀ 2nd - 11th Feb 2019 [၉ ညအိပ်၊ ၁၀ ရက်] ☀
- ☀ 15th - 25th Mar 2019 [၁၀ ညအိပ်၊ ၁၁ ရက်] ☀
- ☀ 1st - 13th Apr 2019 [၁၂ ညအိပ်၊ ၁၃ ရက်] ☀



WINGS & WHEELS
Make More Travel

Ph : 09 977280210, 09 977280220

Wings & Wheels Travel
www.wingsnwheelstours.com

မျက်နှာပုံမှအဆက်

နိုင်ကြ။ဆင်တူရိုးမှားမျှသာလုပ်နိုင်ကြ၍ မူလပုံတော်နှင့် တစ်ထပ်တည်း တူပါသည်ဟုဆိုနိုင်ရအောင်မည်သူမျှ မပြုလုပ်နိုင်ကြသေးပါ။

စေတီတော်မှာ လေးထောင့်ပုံ ဖြစ်၍ အထက်သို့ တဖြည်းဖြည်းရှူး သွားသည် စေတီတော်၏လည်ပင်း (ဖောင်းရစ်)ကို ပွတ်လုံးပုံဖော်ထား သည်။ ထို့နောက် ဓမ္မစကြာအထိမ်း အမှတ် ဘေးကြီးအထက်တွင် ဓါတ် တော်ကြုပ်ပုံ ထိပ်ဆုံးတွင် ကျောက် သားဖြင့်ပြုလုပ်ထားသော လင်ဗန်း ကြီးတင်ထားသည်။ စေတီတော်ကြီး ပထမပစ္စယာထောင့်လေးထောင့်တွင် တည်ထားသော စေတီအရံလေးဆူ မှာလည်း စေတီတော်ကြီးနှင့် တစ်ပုံစံ တည်းဖြစ်သည်။ ကုလားကျောင်းကန် ပုံ ပထမပစ္စယာ ထည့်ထားသဖြင့် စေတီတော်ကြီးမှာ ရှည်မျောမျော မဖြစ်တော့ဘဲ အချိုးအစား ကျစေ ပါသည်။

စေတီတော်ကြီး၏ ဘေးပတ် လည်လှိုင်ငယ်များတွင် ဗုဒ္ဓရုပ်တုနှင့် ဗောဓိသတ္တ ရုပ်တုများရှိသည်။ ကာဠ ဒေဝီစသော ဟိန္ဒူနတ်ရုပ်တုများကို လည်းထည့်ထားတာတွေ့ရပေသည်။ ဟိန္ဒူဘာသာဝင်ဘုရင်များ အုပ်စိုးစဉ် က ထည့်ထားခဲ့ခြင်း ဖြစ်နိုင်သည်။ သို့မဟုတ် မဟာယနဗုဒ္ဓဘာသာဝင် များ ထုလုပ်ကိုးကွယ် ခဲ့ခြင်းလည်း ဖြစ်ကောင်း ဖြစ်ပေမည်။ စေတီတော် ကြီးတွင် လှိုက်ဂူနစ်ဆင့်ရှိ၍ စေတီ တော်၏ အလယ်ဗဟိုအထိ တည်ရှိ သည်။ အရှေ့ဘက်မှ ဝင်ရသည် အောက်ထပ်လှိုက် အဝင်ဝတွင် တောင်ဘက်နှင့်မြောက်ဘက်နံရံတွေ အပေါ်ထပ်သို့တက်သော လှေကား နှစ်စင်းရှိသည်။ လှိုက်ဂူ၏ တစ်ဝက် လောက်တွင် အဖွင့်အပိတ်တံခါးကြီး ရှိသည်။ လှိုက်ဂူကြီးအတွင်းထက်မှာ ခန့်မှန်းခြေ ပေနှစ်ဆယ်ပတ်လည်ခန့် ရှိသည်။ ပလ္လင်တော်မှာ တောင် မြောက်အလျားအလိုက် အပြည့်တည် ရှိ၍လေးပေခန့်မြင့်သည်။ ပလ္လင်တော် ပေါ်တွင် ဉာဏ်တော် ဆယ်ပေခန့် ရှိသည့် တင်ပလ္လင်ခွေ ရုပ်ပွားတော် ပါရှိသည်။ ရုပ်ပွားတော်၏အရှေ့ဘက် တည့်တည့် ဆယ်ပေခန့်အကွာတွင် သျှိုဝလိင်ကြီး တစ်ခုတည်ရှိခဲ့ဖူးသည်။ အိန္ဒိယနိုင်ငံ လွတ်လပ်ရေး ရပြီးသော အခါ ဗုဒ္ဓဘာသာဝင် နိုင်ငံများ၏ တောင်းဆိုချက်အရ ထိုသျှိုဝလိင်ကြီး ဖယ်ရှားခဲ့သည်။ သို့ရာတွင် ထိုသျှို ဝလိင်ကြီးတည်နေရာ ကျောက်ငုတ် ကို ဟိန္ဒူဘာသာဝင်တို့ နေ့စဉ်လာ ရောက် ဖူးမြော်နေကြသည်။ သျှိုဝလိင် များထောင်သောင်း ရှိပါလျက် ထိုငုတ်



ဓာတ်ပုံ - အင်တာနက်

နေရာကိုမှ ဖွဲ့နုပုံကြီးစွာ လာရောက် ပူဇော်ကြသော ဟိန္ဒူဘုန်းကြီးများ၏ စိတ်ဓါတ်မှာ အံ့ဩစရာဖြစ်သည်။

မဟာဗောဓိ စေတီတော်ကြီးမှာ ဖိနပ်တော် (၄၈)ပေရှိပြီး ဉာဏ်တော် (၁၇၅)ပေရှိသည်။ ဗုဒ္ဓဘာသာ ဘုရား ဖူးများအတွက် ကမ္ဘာ့အသမ္ပယ်ဆုံး အမြင့်မြတ်ဆုံးစေတီတော်ကြီးတစ်ဆူ ဖြစ်သည်။ ထိုစေတီတော်ကြီး ပထမ ဆုံး လှူဒါန်းသူမှာ အသောကမင်းကြီး ဆောက်လုပ် လှူဒါန်းခဲ့ခြင်း ဖြစ်ပါ သည်။

မြန်မာနိုင်ငံမှာ အေစီ ၁၀၇၉ ခု တစ်ကြိမ်၊ ၁၂၉၇ ခုနှစ်တွင် တစ် ကြိမ်၊ ရခိုင်ဘုရင် မင်းလက်ျာ အေဒီ ၁၁၀၇ ခန့်တွင် တစ်ကြိမ် ပြုပြင်မွမ်းမံ ခဲ့သောကြောင့် မှတ်တမ်း ကျောက်စာ များရှိပေသည်။ အေစီ ၁၃ ရာစု ၁၂၉၀ ခန့်တွင် မွတ်ဆလင်များ သိမ်းပိုက် ခဲ့၍ အိန္ဒိယတွင် ဗုဒ္ဓဘာသာကွယ် ပျောက်ခဲ့ရသည်။ ဗုဒ္ဓဂယာ ပရဂုဏ် တစ်ခုလုံး ဖျက်ဆီးခံခဲ့ရပြီး တော်ရုံနှင့် မပျက်နိုင်ခဲ့သော စေတီတော်တစ်ဆူ သာကျန်ခဲ့သည်။ ၁၆ ရာစုတွင် ဒေလီ သတိဘုရင်က ဤဒေသရှိ မဟာတ် လာလိဂီးရ်အား မဟာဗောဓိစေတီနှင့်

ဗုဒ္ဓဂယာ ဒေသတို့ကို အပိုင်ပေး၍ အုပ်ချုပ်ခွင့်ပြုလိုက်သည်။

အေဒီ ၁၈၁၁တွင် မြန်မာပြည်မှ ဘိုးတော်ဘုရားက သတ္တဌာနရာဇဗွေ ရေးအဖွဲ့ စေလွှတ်ခဲ့သည်။ ၁၈၃၃ ခုနှစ်တွင် မြန်မာနိုင်ငံမှ မင်းကြီးမဟာ စည်သူနှင့်အဖွဲ့ ဘုရားဖူးရောက်လာ ခဲ့ပြီး ရခိုင်ဘုရင် မင်းလက်ျာ၏ ကျောက်စာကို တွေ့ရှိခဲ့ကြသည်။ နှစ်စဉ် ဘုရားဖူးအဖွဲ့များ လာရောက် ခွင့်ရရှိရေးနှင့် မဟာဗောဓိစေတီတော် ပြင်ဆင်ခွင့် ရရှိရေးအတွက် ၁၈၇၄ ခုနှစ်တွင် မင်းတုန်းမင်းမှ အိန္ဒိယ ဘုရင်ခံသို့ စာချွန်တော်ပို့ခဲ့သည်။

ရွှေငွေများနှင့် စိန်၊ မြ၊ ကျောက်နီ၊ ပုလဲ၊ စုစုပေါင်း အလုံးရေ ၅၄၁၁ (ထိုစဉ်က ရူပီးငွေ ၆သန်းဖိုးမျှ) ကိုလည်း လှူဒါန်းခဲ့သည်။ သို့သော် မဟာတ်အဆက်ဆက် သုံးမြန်းပြီးကြီး ပွားနေခဲ့ကြသည်။

၁၈၇၅ ခုနှစ်တွင် မြန်မာနိုင်ငံခြား ရေးဌာနမှမဟာဗောဓိစေတီတော်ကြီး ပြင်ဆင်ခွင့် ကျောင်းဆောက်လုပ်ခွင့် တို့ပါဝင်သော အချက် ရှစ်ချက်ကို တောင်းဆိုပြီး သိန်းပေါင်းများစွာအ ကုန်အကျခံ၍ပြုပြင်ခဲ့ကြသည်။ သို့ရာ

တွင် အကြောင်းအမျိုးမျိုးကြောင့် အပြီး မသတ်နိုင်ခဲ့ပေ။ ၁၈၈၈ ပြည့်နှစ်တွင် အလက်ဇန္ဒားကင်နင်ဂဟမ်နှင့်ပုံစံပေး အရာရှိ ဂျိုးဆက်ဖ်ဒေရီဒီချီဗက်ဂလာ (Joseph Duriditch Begnar) တို့ကို အိန္ဒိယအစိုးရ ပြင်ဆင်စေလိုကြောင်း စေတီတော်အဝင်ဝတွင် ကျောက်စာ ရေးထိုးခဲ့သည်။

ယခုဖူးတွေ့ရသော မဟာဗောဓိ စေတီတော်၏ ပုံတော်သွန်းဟန်မှာ မင်းတုန်းမင်းကြီးနှင့် ထိုစဉ်က အိန္ဒိယ ဗြိတိသျှကျောက်စာဝန်တို့၏ လက်ရာ အတိုင်းပင်ဖြစ်သည်။ ၁၈၈၉ ခုနှစ် ဇူလိုင်လတွင် ဂယာဆိုင်ရာ တရား သူကြီး မစ္စတာမတ်ဒေါက်ကို ဗုဒ္ဓဂယာ ဂေါပကအဖြစ် တာဝန်လွှဲအပ်ခဲ့သည်။ The Light Of Asia ရေးသားသူ ဆာဆတ်ဒွင်အာနီ (Edwil Arnold) က ဗုဒ္ဓဂယာကို ဗုဒ္ဓဘာသာတို့ လက်သို့ အရောက်လွှဲအပ် ပေးသင့်ကြောင်း ပထမဆုံး လှုံ့ဆော်ကြိုးပမ်းခဲ့သည်။

၁၈၉၅ ခုနှစ်တွင် ဂျပန်မှလှူဒါန်း လိုက်သော ဗုဒ္ဓရုပ်ပွားတော်ကို စေတီ တော်အပေါ်အထက်တွင် ပူးဖော်ရန် နေရာချထားစဉ် မဟာနုလူများရောက် လာပြီး အကြမ်းဖက်ဆွဲထုတ် ခံခဲ့ရ

သည်။ ဤအတွက် နှစ်ပေါင်းတော် တော်ကြာသည်အထိ တရားဖြစ်ကြ ရပြီး အောက်ရုံးတွင် အနာဂါရိက ဓမ္မပါလ နိုင်သော်လည်း ကာလ ကတ္တား ဟိုက်ကုတ်တွင် မဟာနု၏ အယူခံချက်က နိုင်သွားသည်။ ၁၉၀၆ ခုနှစ်တွင် အနာဂါရိကဓမ္မပါလအား မင်းတုန်းမင်းဇရပ်မှာ နှင်ထုတ်ခံခဲ့ရ သည်။ သို့သော်လည်း အနာဂါရိက ဒဗ္ဗပါလ၏ မလျှော့သော ဖွဲ့အားတို့ ကြောင့် ၁၉၅၃ ခုနှစ်ရောက်မှ အိန္ဒိယလွှတ်တော်တွင် ဥပဒေပြဌာန်း လျက် ဗုဒ္ဓဂယာ မဟာဗောဓိစေတီ တော်ကို မဟာနုလက်ထဲမှ သိမ်းယူပြီး ဗုဒ္ဓဘာသာ လေးဦး ဟိန္ဒူဘာသာဝင် လေးဦးပါဝင်သည့် ကော်မတီလက်ထဲ အပ်နှံလိုက်လေသည်။

မဟာဗောဓိစေတီ ပတ်ဝန်းကျင် တွင် မြတ်ဗုဒ္ဓ ၄၉ ရက် သီတင်းသုံးရာ သတ္တဌာနနေရာများရှိပြီး စေတီတော် အတွင်း ကြည့်ညိုဖို့ကောင်းမွန်သော ဘူမိဗေဒရုပ်ပွားတော်ကလည်းသက် ရှိထင်ရှားကဲ့သို့ ဖူးမြော်လို့ မဝနိုင်ပေ။



N*lvbuft vLufarwāythenf

ဤနေ့သည် (တနင်္ဂနွေ)နေ့ ဖြစ်ပါသောကြောင့် (တနင်္ဂနွေ)နေ့တွင် ဖွားမြင်ကြကုန်သော ဘုရား၊ ရဟန္တာ၊ ပစ္စေကဗုဒ္ဓါ အရှင်သူမြတ်များအတွက် လည်းကောင်း၊ (တနင်္ဂနွေ)နေ့တွင် ဖွားမြင်ကြကုန်သော သူတော်ကောင်း သူမြတ်လောင်းများအတွက် လည်းကောင်း၊ (တနင်္ဂနွေ) ပြုလုပ်စောင့်နတ် မင်းကြီးအတွက်လည်းကောင်း၊ (တနင်္ဂနွေ) နေ့တွင်ဖွားမြင်ကြကုန်သော ယောက်ျား၊ မိန်းမ၊ ပုဂ္ဂိုလ်၊ သတ္တဝါအပေါင်းတို့ အတွက်လည်းကောင်းရည်စူး၍ ကျေးဇူး ဆပ်သောအားဖြင့် (တနင်္ဂနွေ)ပြုလုပ်သက် (၆)နှစ်ရှိသည့် အတွက် မေတ္တာသုတ်တော်အား (၆)ခေါက်ရွတ်ဖတ် ပူဇော်ပါမည်။ အားလုံးသည် မေတ္တာတော်၏စွမ်းပကားကြောင့် စိတ္တသုခ စိတ်၏ချမ်းသာ ခြင်း၊ ကာယသုခ ကိုယ်၏ကျန်းမာခြင်း၊ ဟဒိယသုခ နှလုံးအိမ်အတွင်း ကြည်လင်သန့်ရှင်းခြင်းဟူသော အကျိုးထူးတရားများကို ရရှိခံစား စံစား နိုင်ပါစေသတည်း။

arwāolwft ၊ N*lvbwft vLufav;av;euēuf&wz&rn/

ဘုရားတပည့်တော်၏ ယနေ့ယခု ပြုလုပ်ပွားများရသော ကုသိုလ် ကောင်းမှုဖြင့်...

- ဗုဒ္ဓိ - မြတ်စွာဘုရားအား ပူဇော် ပူဇော်ပါ၏။
- ဓမ္မံ - တရားတော်မြတ်အား ပူဇော် ပူဇော်ပါ၏။
- သံယံ - သံယာတော်အရှင်သူမြတ်အပေါင်းတို့အား ပူဇော် ပူဇော်ပါ၏။
- မာတာမိတုသ - လက်ရှိဖြစ်သော မိခင်၊ ဖခင်နှင့် ဘဝသံသယအဆက်ဆက်မှ တော်စပ်ခဲ့သော မိဘများအား ပူဇော် ပူဇော်ပါ၏။
- အာစရိယ - လောကီ၊ လောကုတ္တရာ နှစ်ဖြာသောကောင်းကျိုးအတွက် သင်ကြားပြသပေးသော သင်ဆရာ၊ ကြားဆရာအပေါင်းတို့အား ပူဇော် ပူဇော်ပါ၏။

တပည့်တော်၏ ယနေ့ပြုလုပ်သော ကုသိုလ်ကောင်းမှု၏ အဖို့ပါကတို ဘုရား၊ တရား၊ သံယာ ရတနာမြတ်(၃)ပါး၊ အနန္တော အနန္တငါးပါး ဦးထိပ်ထားပြီး ယနေ့သည် (တနင်္ဂနွေ)နေ့ဖြစ်သည့်အတွက် (တနင်္ဂနွေ)နေ့တွင် ဖွားမြင်ကြကုန် သော ဘုရား၊ ရဟန္တာ၊ ပစ္စေကဗုဒ္ဓါ အရှင်သူမြတ်များအတွက်လည်းကောင်း၊ (တနင်္ဂနွေ)နေ့တွင် ဖွားမြင်ကြကုန်သော သူတော်ကောင်း၊ သူမြတ်လောင်းများအတွက်လည်းကောင်း၊ (တနင်္ဂနွေ)ပြုလုပ်စောင့်နတ်မင်းကြီးအတွက်လည်း ကောင်း၊ (တနင်္ဂနွေ)နေ့တွင်ဖွားမြင်ကြကုန်သော ယောက်ျား၊ မိန်းမ၊ ပုဂ္ဂိုလ်၊ သတ္တဝါအပေါင်းများအတွက်လည်းကောင်း အထက်ဘဝ၊ အောက်အစီအစဉ်အောင် (၃၁)ဘုံကျင့်လည်ကုန်သော ဝေနေယ သုခိတသတ္တဝါ၊ ဒုက္ခိတသတ္တဝါ သတ္တဝါအနန္တတို့အား အမျှမေတ္တာပို့သပေးပါ၏။

(tr0..tr0..tr0., lawmrllyg)³

olawmaumi t ayji fwl ybaomarwāt m; Orfajrmu pñio' lac:yg\ (om'k.om'k.om') t m;v \ybaomarwāt m; ½baopñcl lyg\

(တနင်္ဂနွေ)နေ့တွင် ဖွားမြင်ကြကုန် သော ဘုရား၊ ရဟန္တာ၊ ပစ္စေကဗုဒ္ဓါ အရှင်သူမြတ်များအတွက်လည်းကောင်း၊ (တနင်္ဂနွေ)နေ့တွင် ဖွားမြင်ကြကုန်သော သူတော်ကောင်း၊ သူမြတ်လောင်းများအတွက်လည်းကောင်း၊ (တနင်္ဂနွေ) ပြုလုပ်စောင့်နတ်မင်းကြီးအတွက်လည်း ကောင်း၊ (တနင်္ဂနွေ)နေ့တွင် ဖွားမြင်ကြကုန်သော ယောက်ျား၊ မိန်းမ၊ ပုဂ္ဂိုလ်၊ သတ္တဝါအပေါင်းတို့သည် တပည့်တော်အား ချစ်ခင်ကြင်နာစွာ စောင့်ရှောက်ပေးပါစေသတည်း။ ဤ (တနင်္ဂနွေ)နေ့တွင် ပြုလုပ်သမျှ ကိစ္စအဝဝအောင်မြင်ပါစေသတည်း။

တနင်္ဂနွေပြုလုပ်သက် - ၆နှစ်	တနင်္လာပြုလုပ်သက် - ၁၅နှစ်	အင်္ဂါပြုလုပ်သက် - ၈နှစ်
ဗုဒ္ဓဟူးပြုလုပ်သက် - ၁၇နှစ်	ကြာသပတေးပြုလုပ်သက် - ၁၉နှစ်	သောကြာပြုလုပ်သက် - ၂၁နှစ်
ရာဟုပြုလုပ်သက် - ၁၂နှစ်	စနေပြုလုပ်သက် - ၁၀နှစ်	

မျက်နှာဖုံးမှအဆတ်

အတန်းပညာတွေ သင်တယ် ဆိုတာ လောက သတ်မှတ်ချက် အတိုင်း သင်တာပါ။ နောက်ကွယ်က သဘာဝ အရှိတရားတွေကို ကျွန် တော်တို့ မမြင်နိုင်ပါဘူး။ အဲဒီအရှိ တရားတွေကို မြတ်စွာဘုရားက ဟော ကြားခဲ့တာပါ။ ဒီတော့ အလိမ္မာစာမှာ ရှိဆိုတဲ့အတိုင်း လောကမှာ ပညာ တွေတတ်ရင် အမှားအမှန် ခွဲခြားသိ နိုင်တယ်ဆိုတာ မြတ်စွာဘုရားရဲ့ တရားတွေကို သိတော့ "လောက အသိကအပေါ်ယံ" တွေ ဖြစ်နေတယ်။ ပညာတတ်လို့ မခိုင်တော့ဘူးဆိုတာ အမှန်တော့ "အကုသိုလ် မလုပ်တာ လို့" ကျွန်တော်တို့က မသိခဲ့ဘူး။ မိုက်

တာနဲ့ အကုသိုလ်ကိုတောင် ဉာဏ် ထဲမှာ သိပ်ပြီးတော့ ထင်ထင်ရှားရှား တွဲပြီး မမြင်ခဲ့ဘူး။ လူဆိုးလူမိုက် အနေနဲ့ပဲ သိနေတာပါ။ အကုသိုလ် လုပ်တဲ့သူကို လူဆိုးလူမိုက်လို့ အမည် ပေးထားတာလို့ မသိခဲ့ဘူး။ အမှန်က အကုသိုလ် ကုန်သွားတာ ကိုပဲ ရဟန္တာလို့ အမည်ပေးထားတာပါ။ ဒီတော့ လိမ္မာတယ်ဆိုတာ အကုသိုလ်တွေ မလုပ်ဘဲနဲ့ ကုသိုလ် တွေလုပ်တာပါ။ ကုသိုလ်တွေနဲ့ နေ တာကို လိမ္မာတယ်လို့ ခေါ်တာ။ ဒီတော့ ကုသိုလ်၊ အကုသိုလ်ကို ဘုရားပွင့်မှ သိရတာပါ။ ကုသိုလ်လုပ် ရင်းနဲ့ အကုသိုလ်တွေ ပါသွားသလို

အကုသိုလ် လုပ်ရင်းနဲ့လည်း ကုသိုလ် တွေပါနေတာကို "ရှေ့စိတ်-နောက် စိတ်" ကို သတိပြုနိုင်မှ သိလာတာပါ။ ကုသိုလ် အကုသိုလ်တွေ ရောနေတာ ကို သတိမပြုနိုင်ခဲ့ဘူး။ စိတ်က တ အားမြန်တယ်။ ရှေ့စိတ်-နောက်စိတ် ကိုသတိနဲ့ ပိုင်းခြားမသိတော့ နောက် စိတ်မှာ ကုသိုလ်ဖြစ်တာလည်း မသိ သလို အကုသိုလ်ဖြစ်သွားတာလည်း မသိလိုက်ဘူး။ ရှေ့စိတ်-နောက်စိတ် ကို ခွဲခြားသိပြီး သတိကပ်နိုင်မှ "အရှိ တရား စေတနာ ပရမတ်" ကို သတိ ပြုမိပြီး စိတ်ဖြစ်စဉ်မှာ ကုသိုလ်- အကုသိုလ်တွေ ရောဖြစ်နေတာကို ဘုရားပွင့်မှပဲ သိမြင်နိုင်တာလို့ သ



ဇာတ်ပုံ - အင်တာနက်

ဘောပေါက်သွားပါတယ်။ မဟာစည် ဆရာတော်ဘုရားကြီး က ဟောခဲ့တယ်။ ချမ်းသာတယ်ဆို တာ ကလေးကစပြီး သိပါတယ်တဲ့။ ဒါပေမဲ့ ဝေဒနာလို့တော့ သိတာ မဟုတ်ဘူး။ ချမ်းသာဖြစ်တိုင်းဟာ ဝေဒနာပေါ်တယ်လို့ မသိဘူး။ အဲဒီ ဝေဒနာပေါ်တိုင်း ပေါ်တိုင်းက ဖြစ် ခိုက် ဖြစ်ခိုက်လေးတွေ ပေါ်တယ်လို့ သိတာမဟုတ်ဘူး။ ချမ်းသာတယ် ဆိုတာ "ပုဂ္ဂိုလ်သတ္တဝါအနေနဲ့ အမြဲ ချမ်းသာ" နေသလိုသိတာ၊ ဒါကတော့ ကလေးလည်း သိနိုင်ပါတယ်တဲ့။ "ချမ်းသာရင် ချမ်းသာတယ်" လို့ မဟာစည် ဆရာတော်ဘုရားကြီး မှတ် ခိုင်းတာက "ချမ်းသာခိုက် ချမ်းသာ ခိုက်" မှာ နောက်စိတ်မှာ "သတိ" လိုက်စေချင်တာပါ။ ချမ်းသာတဲ့ "သုခ ဝေဒနာပေါ်တာက ရှေ့စိတ်၊ သတိနဲ့ ကပ်သိလိုက်တာက နောက်စိတ်"ပါ။ နောက်စိတ်မှာ သတိကပ်ပြီးသိနိုင်ရင် ချမ်းသာတဲ့ ဝေဒနာလည်းပေါ်ပြီး ချုပ် တာပဲလို့ "ဝေဒနာကို ဟုတ်တိုင်းမှန် စွာ" သိနိုင်ပါတယ်။ ဒါပေမဲ့ ရှေ့စိတ်- နောက်စိတ်ကို သတိနဲ့ကပ်ပြီး ပိုင်း ခြားမသိတော့ ဉာဏ်မှာ ထင်ရှားမနေ ပါဘူး။ ဒီတော့ ချမ်းသာတာက ပုဂ္ဂိုလ် သတ္တဝါတွေ မဟုတ်ဘူး။ အကြောင်း တိုက်ဆိုင်ခိုက် အာရုံကောင်းနဲ့တွေ့ ရင် သုခဝေဒနာပေါ်တယ်။ အာရုံ ကောင်းလည်း ချုပ်သွားရော သုခဝေ ဒနာ မရှိတော့ဘူးဆိုတဲ့အထိ ဉာဏ် ရောက်ရမှာပါ။ ချမ်းသာတယ်ဆိုတဲ့ ဝေဒနာက "အကြောင်းအကျိုး" မျှပဲ။ ပုဂ္ဂိုလ်မဟုတ်ဘူး။ တရားက ဒီနား လေးမှာပဲ "အရှိကို အရှိတိုင်းသိတဲ့ ဉာဏ်" ဖြစ်တာပါ။ ဒီတော့ ပညာဆို တာ ကျွန်တော်တို့က ဘာကို ပညာ မှန်းမသိခဲ့ဘူး။ တကယ်တမ်းအားဖြင့် "မှားတယ်၊ မှန်တယ်" ဆိုတဲ့ လောက သတ်မှတ်ချက်တွေနဲ့ပဲ ကျွန်တော်တို့ ပညာလို့သိခဲ့တယ်။ ဒါပေမဲ့ မြတ်စွာ ဘုရား တရားတွေကို သိလာတော့

"လောကသတ်မှတ်ချက်"က တကယ့် အရှိတရားတွေမဟုတ်ဘူးလို့ သိလာ တယ်။ ရှေ့စိတ်-နောက်စိတ်တွေကို သိ လာရင် "ရှေ့စိတ်နဲ့သိတာက မှားတာ လည်းမဟုတ်ဘူး။ မှန်တာလည်းမ ဟုတ်ဘူး"။ "သဘာဝ"ကိုအရှိအတိုင်း မြင်တတ်လာတယ်။ ပူတာက မှားတာ လည်းမဟုတ်သလို မှန်တာလည်း မဟုတ်ဘူး။ သဘာဝပဲ။ အေးတာက မှားတာလည်းမဟုတ်သလို မှန်တာ လည်းမဟုတ်ဘူး။ သဘာဝပဲ။ လင်း တာက မှားတာလည်းမဟုတ်ဘူး။ မှန်တာလည်းမဟုတ်ဘူး။ သဘာဝ တိုင်းသိတာပဲ။ မျက်စိနဲ့မြင်ရင် အ ရောင်တွေမြင်ရတယ်။ အရောင်က မှားတာလည်းမဟုတ်ဘူး။ မှန်တာ လည်းမဟုတ်ဘူး။ သဘာဝပဲ။ "အမှား အမှန်"ဆိုတဲ့ လောကသတ်မှတ်ချက် ကိုကျော်ပြီးသိလာတယ်။ "နောက် စိတ်မှာ သတိရှိရင် အရှိကိုအရှိတိုင်း သတိပြုမိတာက မောဟကင်းတဲ့ ဉာဏ်ကုသိုလ်" ဖြစ်လာတယ်။ သတိ မရှိတာနဲ့ မောဟဖြစ်ပြီး အကုသိုလ် ဖြစ်တယ်ဆိုတာ သိလာတယ်။ "မော ဟနဲ့နေတဲ့ လောက" ကိုလွန်ပြီးတော့ "ရှေ့စိတ်ကမေ့" ကိုသိမြင်လာတယ်။ "ရှေ့စိတ်ကမေ့၊ နောက်စိတ်ကလော က" ကိုသဘော ပေါက်လာတယ်။ ဒါကလည်း မြတ်စွာဘုရားပွင့်မှ သိရ တာပါ။ ဒီတော့ လောကမှာ မြတ်စွာ ဘုရားသင်ပေးတဲ့ ပညာကမှ အရှိကို အရှိအတိုင်းသိတဲ့ ပညာစစ်ဆိုတာ တဖြည်းဖြည်း ပိုပြီးနားလည်လာ တယ်။ သစ်ပင်လို့ "အကာနဲ့ အနှစ်" ကိုခွဲခြားသိလာသလို "လောကနဲ့မေ့" ကိုပိုင်းခြား နားလည်လာတယ်။ လော ကဆိုတဲ့အပြင်ပိုင်း (apperance)က အကာနဲ့တူတယ်။ မေ့ဆိုတဲ့အတွင်း ပိုင်း (reality)က အနှစ်နဲ့တူတယ်။ "အကာက ပညတ်၊ အနှစ်က ပရမတ်" ပါပဲ။

ရွှေဘီးပျံ ဘုရားဖူးဒိုင်ယာရီ

ဗွားပွင့်ဟောစံဆိုလိုက်တာနဲ့ ဗုဒ္ဓဘာသာဝင်တိုင်းနားလေးစွာ သွားပြီး မသွားဖူးသေးသူတွေ သွားချင်လိုက်တာ တသက်မှာတစ်ခါ တော့မြတ်စွာဘုရားရဲ့ အငွေ့အသက်ရှိတဲ့ ဒီနေရာလေးဆိုပြီးစိတ်ဝင် တစားဖြစ်သလို၊ သွားရောက်ဖူးမြော်ဖူးသူတွေကတော့ ဂုဏ်ယူအပြုံး နဲ့သွားရောက် ဖူးမြော်ခဲ့ရတဲ့ နေ့ရက်၊ အချိန်၊ အတွေ့အကြုံတွေကို ပြန်ပြောကြည့်နူးပြီး ပို့ဆောင်ပေးတဲ့ သက်ဆိုင်သူတွေ (ငွေကုန် ကြေးကျခံခဲ့သူ၊ ဘုရားဖူး ပို့ဆောင်ရေးအဖွဲ့နဲ့ ဝန်ဆောင်မှုကောင်းရင် ကောင်းတဲ့အလျောက်) မမေ့တော့တဲ့ အမှတ်တရတွေ တာသ ပြောမဆုံးနိုင် ကြည့်နူးနေကြတော့တာပါပဲ။

ယခုတပတ်မှာတော့ ဒီဇင်ဘာ (၇)ရက်နေ့မှ (၁၇)ရက်နေ့ထိ၊ ၁၀ ညအိပ် ၁၁ ရက်ခရီးစဉ်ကို ကျွန်တော်များ Wings & Wheels (ဘီးပျံ) ဗုဒ္ဓဂယာဘုရားဖူး အဖွဲ့မှ လိုက်ပါပို့ဆောင်ခဲ့ပါသည်။ ထိုခရီးစဉ်တွင် သံဝေဇနိယ လေးဌာနဖြစ်သော "ဗွား ၊ ပွင့် ၊ ဟော ၊ စံ" လေးဌာနအပြင် ကုသိနာရုံတွင် ရွှေကြာသင်္ကန်းကပ်လှူခြင်း၊ အေးချမ်း စိတ်ငြိမ်စွာ တရားနာခြင်း၊ တရားထိုင်ခြင်း စသည့်သာသနာပြုကုသိုလ်များကို ဘုရားဖူးစဉ်သည်များ စိတ်ချမ်းသာ အပြည့်အဝရရှိအောင် ဝန်ဆောင်မှုပေးခဲ့ပါသည်။

ထို့ကြောင့် ရောက်ရှိပြီးသော၊ မရောက်ရှိသေးသော ဗုဒ္ဓဘာသာဝင် မိသားစုအဖွဲ့များအနေနဲ့ ကုသိုလ်ထပ်ဆင့် ပွားများနိုင်စေရန် ယခုခရီးစဉ်၏ မှတ်တမ်းဓာတ်ပုံများကို ဖော်ပြပေးလိုက်ပါတယ်ခင်ဗျာ...။



ဗုဒ္ဓဂယာဘုရားဖူးအဖွဲ့

ရွှေဘီးပျံ ခရီးစဉ် : သွား : ဆုံးပုတ် (အင်္ဂါစာပျူ)



ဒေါ်လှလှဝေ

ဘီးပျံ ဘုရားဖူးအဖွဲ့ နဲ့ ဘုရားဖူးခဲ့တဲ့ အတွေ့အကြုံ
 10 - 21 နိုဝင်ဘာ ခရီးစဉ်နဲ့ ကြီးမေတို့သွားခဲ့တာ ခရီးစဉ်တစ်လျှောက် လုံး ကားပေါ်မှာလူအများကြီးနဲ့ ကြပ်ထိုင်ရတာမဟုတ်လို့ရယ်၊ ဟိုတယ် တွေမှာပဲ တည်းတာကြောင့်ရယ် ဘုရားဖူးရတာ စိတ်ချမ်းသာခဲ့တယ်။

ဘီးပျံ ဘုရားဖူးအဖွဲ့ရဲ့ ဝန်ဆောင်မှုအပေါ် အမြင်လေး
 ကောင်းပါတယ်။ ဗုဒ္ဓဂယာမှာ ကျောင်းထိုင်တဲ့ ကိုယ်တော်ရဲ့ ခရီးစဉ် တလျှောက်ဟောပြောမှုဝေတဲ့ မြတ်စွာဘုရား သမိုင်းနဲ့ အတ္ထုပ္ပတ္တိတွေ ရှင်းလင်းဟောပြောမှုက တကယ့်သမိုင်းထဲပြန်ရောက်သွားသလို မျက်ဝါး ထင်ထင် ပြန်မြင်ရသလို ထိရောက်တာမို့ ကုသိုလ်တွေပိုရခဲ့ပါတယ်။

ဘီးပျံဘုရားဖူးအဖွဲ့နဲ့ နောက်ထပ်သွားမယ့်သူတွေကို ပြောချင်တဲ့ သတင်းလေး
 ဘယ်အဖွဲ့နဲ့သွားသွားပါ လမ်းကောင်းကောင်းလျှောက်နိုင်တဲ့ အရွယ်မှာ သွားသင့်တယ်။ ကြီးမေက ခြေထောက်နာလို့ နေရာတော်တော်များများ မသွားနိုင်၊ မပါဝင်နိုင်လို့ နှမြောမိတယ်။



ဒေါ်ခင်အုန်းမော်

ဘီးပျံ ဘုရားဖူးအဖွဲ့ နဲ့ ဘုရားဖူးခဲ့တဲ့ အတွေ့အကြုံ
 အန်တီဘဝမှ တစ်ခါတော့ ဖူးမြော်ခွင့်ရချင်ခဲ့တာ ဘီးပျံအဖွဲ့နဲ့ကျကြုံလို့ ရာသီဥတုကောင်းတဲ့အချိန် အေးအေးချမ်းချမ်းနဲ့ တရားထိုင်နိုင်ခဲ့တယ် အဖွဲ့က ပို့ပေးတာတွေစုံလို့ ဘုရားဖူးရတာစိတ်ချမ်းသာခဲ့တယ်။

ဘီးပျံ ဘုရားဖူးအဖွဲ့ရဲ့ ဝန်ဆောင်မှုအပေါ် အမြင်လေး
 ခရီးစဉ်တလျှောက်ဟောပြောတဲ့ ဆရာတော် အသက်ငယ်ပေမယ့် တရားတွေအရမ်းသိ ဟောနိုင်တဲ့သူမို့ အန်တီတို့က ကုသိုလ်တွေပိုရမီး အဖွဲ့ကောင်းတော့ ခရီးသွားဖော်တွေ အကုန်စည်းလုံးကြတာ အမှတ်တရ ဖြစ်ပါတယ်။

ဘီးပျံဘုရားဖူးအဖွဲ့နဲ့ နောက်ထပ်သွားမယ့်သူတွေကို ပြောချင်တဲ့ သတင်းလေး
 ဟိုတယ်တည်းခရီးမို့ လားမသိဘူး အခက်အခဲ စိတ်အနှောက်အယှက်မရှိ ခရီးစဉ်ချောမောခဲ့ပါတယ်။



ဦးအုန်းနန္ဒ

ဘီးပျံ ဘုရားဖူးအဖွဲ့ နဲ့ ဘုရားဖူးခဲ့တဲ့ အတွေ့အကြုံ
 ဘဝဆိုတာ ခရီးစဉ်တွေရဲ့ မှတ်တမ်းဆိုရင် ဂယာအတွေ့အကြုံကတော့ ဒီဘဝရဲ့ အမြဲတမ်းအသက်ဝင်နေမည့် ပုံရိပ်စစ်တွေဖြစ်နေမှာပါ။

ဘီးပျံ ဘုရားဖူးအဖွဲ့ရဲ့ ဝန်ဆောင်မှုအပေါ် အမြင်လေး
 ဝန်ဆောင်မှုနဲ့ ပတ်သက်လို့ကတော့ ခရီးသွားတစ်ယောက်ရဲ့ (Mission နဲ့ Vision) ကိုလျှော့မတွက်သင့်ဘူး။ Customer is always right ဆိုတဲ့ စကားရှိတယ်မဟုတ်လား? ဒါပေမယ့် ဟိုတယ်တိုးဆိုတော့ ကွက်တိပါပဲ။

ဘီးပျံဘုရားဖူးအဖွဲ့နဲ့ နောက်ထပ်သွားမယ့်သူတွေကို ပြောချင်တဲ့ သတင်းလေး
 သွားချင်တဲ့ (Tour) နဲ့သွားပါ။ ကိုယ့်ဝါးချဉ်... ကိုယ်မချဉ်ချင်ဘူး။ အဲဒီတိုင်းမှာလိုက်ပါတဲ့သူတိုင်းဟာ အမျိုးတွေလို ဖြစ်သွားကြလို့ပါ။